
Το αυ προφζρεται αβ, όταν  ακολουθεί:     

         α, γ, δ, λ, μ, ν, ρ, ςμ, ω 

 

 

 

 

 

αυ+α 
 
ναυαγϊ, ναυαγόσ, ναυάγιο, ναυαγοςϊςτθσ, ναφαρχοσ 
 

αυ+γ 

 

αυγό, αυγοκικθ, αυγοκόβω, αυγοτάραχο……. 

Αυγερινόσ 
αυγι, ανταφγεια, διαφγεια, διαυγισ 
Αφγουςτοσ 
κραυγάηω 
καυγάσ 
 

αυ+δ 
άναυδοσ 
 

αυ+λ 
αυλαία 
αυλάκι, αυλωτόσ 
αυλι, αυλόγυροσ, αυλόπορτα, αυλότοιχοσ, προαφλιο 
αυλόσ, δίαυλοσ, πφραυλοσ 
δαυλί, δαυλίηω 
ναφλα, ναυλϊνω 
Παφλοσ, παφλα 
υδραυλικόσ 
χαυλιόδοντασ 



αυ+μ 
 

καφμα, καυματουργόσ 
καυμάηω, καυμάςιοσ, καυμαςτισ 
 

αυ+ν 
κεραυνόσ, αλεξικζραυνο 
 

αυ+ρ 
 

αφρα 
αφριο, αυριανόσ, μεκαφριο 
αμαυρϊνω 
γαφροσ 
κθςαυρόσ, κθςαυρίηω, κθςαυροφυλάκιο 
μαφροσ, μαυρίηω, μαυρίλα 
ςαφρα 
Σταφροσ, ςταυρόσ, ςταυρϊνω, ςταφρωςθ 
ταφροσ, Μινϊταυροσ 
 

αυ+ςμ 
 

ζναυςμα 
 

αυ+ω/ομαι 
 

παφω, αναπαφω, αναπαφομαι 
 
 
 
 
 
 
 
 



Το αυ προφζρεται αφ, όταν  ακολουθεί:     

θ, κ, ξ, π, ς, ςτ, ςτρ, τ,  χ  
 
 
 

αυ+κ 

αυκάδεια, αυκάδθσ, αυκαδιάηω 
αυκαιρετϊ, αυκαιρεςία, αυκαίρετοσ 
αυκεντία, αυκεντικόσ 
αυκθμερόν 
αυκόρμθτοσ 

αυ+κ 
γλαφκωμα 
καφκαλο 

 
αυ+ξ  

 
αυξάνω, αφξθςθ, αυξομείωςθ 

αυ+π 

Ναφπλιο 
ναυπθγόσ, ναυπθγείο, ναυπιγθςθ 
 

αυ+ς, αυ+ςτ/ςτρ 
 

απόλαυςθ, απολαυςτικόσ 
αυςτθρόσ, αυςτθρότθτα 
Αυςτραλία, Αυςτρία 
κραφςθ 
καφςθ, καφςιμο, καυςτιρασ, καφςωνασ, καυςαζριο 
μαυςωλείο 
Ναυςικά 
ναφςτακμοσ 
παφςθ, παυςίπονο 
 



αυτο 
 

αυτόσ-αυτι-αυτό και όλεσ οι ςφνκετεσ λζξεισ (αυταπάτθ, 
αυταρχικόσ, αυτενζργεια, αυτοάμυνα, αυτοάνοςοσ, 
αυτοβιογραφία, αυτογκόλ, αυτογνωςία, αυτόγραφο, 
αυτονόθτο, αυτοκίνθτο, αυτοδιάκεςθ, αυτοδίκαιοσ, 
αυτόματοσ……..) 

ταυτο 
 

ταυτο ( πλιρθ ομοιότθτα, ταφτιςθ) και όλεσ οι ςφνκετεσ 
λζξεισ (ταυτότθτα, ταυτόςθμοσ, ταυτόχρονοσ 
ταυτοπροςωπία…) 

αυ+τ 
αυτί 
αναπαυτικόσ 
άκλαυτοσ 
καυτόσ 
ναφτθσ, ναυτικό, ναυτιλία, ναυτιλιακόσ 
ταυτίηω, ταφτιςθ, 

 
αυ+χ 

 
αυχζνασ 
καυχιζμαι, καφχθμα 
 

 Παρατθροφμε ότι το αυ προφζρεται αβ όταν ακολουκεί 

φωνιεν ι θχθρό  ςφμφωνο ( γ, δ,  λ, μ, ν, ρ) 

 Το αυ προφζρεται αφ όταν ακολουκεί άθχο ςφμφωνο 

(κ, κ, π, τ, χ) 

 

 

 

 

 



Το ευ προφζρεται εβ, όταν  ακολουθεί:     

           α, ε, θ, ο, ω, γ, δ, η, λ, μ, ν, ρ 

 

 

 

 

 

 

 

 

ευ+α / ευ+αι 

 

ευ= καλά, ςωςτά, με ευκολία, φπαρξθ ςε μεγάλο βακμό ενόσ 

χαρακτθριςτικοφ. 

Εφα, Ευαγγελία 
Ευαγγζλιο, ευαγγελίηομαι, Ευαγγελιςμόσ 
ευάεροσ 
ευάλωτοσ 
ευανάγνωςτοσ 
ευαρζςκεια 
ευάρμοςτοσ 
ςυςκευάηω, επιςκευάηω 
χλευάηω 
ευαιςκθςία, ευαίςκθτοσ, ευαιςκθτοποίθςθ 
 

ευ+γ 
 

ευγζνεια, ευγενισ, ευγενικόσ 
ευγνωμονϊ, ευγνωμοςφνθ 
εφγευςτοσ 
ηευγάρι, ηευγαρωτόσ 
φεφγω, ξεφεφγω, φευγαλζοσ, φευγάτοσ 
 
 
 
 



ευ+δ 
 

ευδαιμονία 
ευδιάκετοσ, ευδιακεςία 
ευδιάκριτοσ 
ευδιάλυτοσ 
ευδοκιμϊ, Ευδοκία, Ευδοξία 
ψεφδοσ, ψευδισ, ψευδίηω, ψευδϊνυμο, ψευδαίςκθςθ 
 ψευδάργυροσ 
 

ευ+ε/ ευ+θ 
 

ευζλικτοσ, ευελιξία,  
ευζξαπτοσ 
ευεργετϊ, ευεργζτθσ, ευεργεςία 
εφθχοσ 
ευιλιοσ 
ευθμερία 
ςυςκευι,  επιςκευι 
Παραςκευι 

ευ+η 
Εφηωνασ 

ευ+λ 
 

ευλάβεια, ευλαβικόσ 
ευλογία 
ευλφγιςτοσ 

ευ+μ 
 

γεφμα, γευματίηω, πρόγευμα, απόγευμα 
μόςχευμα 
οινόπνευμα 
πνεφμα 
πνευμόνια 
ρεφμα 



ευ+ν 
ευνόθτοσ 
ευνοϊκόσ 
ερευνϊ, ζρευνα 

ευ+ο/ευ+οι/ευ+ου 
κατευοδϊνω 
ρεφομαι 
ςκεφοσ 
ευοίωνοσ 
πρωτεφοντα 
πρωτεφουςα  
 
 
 

ευ+ρ 
 

αλεφρι 
διευρφνω 
εφρεςθ, εφρθμα 
Ευρϊπθ, Ευρωπαίοσ, ευρωπαϊκόσ, ευρϊ 
πλευρά 
 

εφω 
 Όλα τα ριματα που τελειϊνουν ςε –εφω γράφονται με 
ευ. 
 
 Το ευ προφζρεται εβ όταν ακολουκεί φωνιεν ι ζνα από 
τα θχθρά ςφμφωνα (γ, δ, η, λ, μ, ν, ρ) 
 
 
 
 
 
 
 



Το ευ προφζρεται εφ, όταν  ακολουθεί:     

                 θ, κ, ξ, π, ς, τ, φ, χ 

 
 
 

ευ+κ 
 

ευκεία, ευκφγραμμο, ευκυγραμμίηω 
εφκικτοσ 
εφκραυςτοσ 
ευκυμία, εφκυμοσ 
ευκφνθ, υπεφκυνοσ, ανεφκυνοσ 
Ελευκερία, ελευκερία, ελεφκεροσ, ελευκερϊνω 
διευκφνω, διευκυντισ/ντρια,  
διευκετϊ, διευκζτθςθ 

ευ+κ 
 

ευκάλυπτοσ 
ευκατάςτατοσ 
ευκαιρία 
εφκαμπτοσ 
εφκρατοσ 
ευκίνθτοσ 
εφκολο, ευκολία, ευκολφνω, διευκόλυνςθ 
λεφκα 
Λευκάδα 
λευκόσ 
λεφκωμα 
πεφκο 

ευ+ξ 
 

Εφξεινοσ 
ηεφξθ 

 
 
 
 



ευ+π 
ευπαρουςίαςτοσ 
ευπακισ 
ευπρζπεια, ευπρεπισ 
εφπιςτοσ 
εφπλαςτοσ 
ευπρόςδεκτοσ 

ευ+ς/ςτ/ ςτρ 
 

ευςζβεια, ευςεβισ 
εφςπλαχνοσ, ευςπλαχνία 
ευςτοχία, εφςτοχοσ 
εφςτροφοσ, ευςτροφία 
ευςτάκεια, ευςτακισ 
εφςωμοσ 
ζλευςθ 
γεφςθ, γευςτικόσ 
πνευςτόσ 
ρευςτόσ 
πλεφςθ 
ςυνζλευςθ 
φδρευςθ 
 
 Το ευ προφζρεται εφ ςε όλα τα παράγωγα από ριματα 

ςε -εφω 
π.χ. 

δεςμεφω – δζςμευςθ 
νοκεφω – νόκευςθ 

εκμεταλλεφομαι - εκμετάλλευςθ 
βραβεφω – βράβευςθ 

ςτρατεφομαι – ςτράτευςθ 
υποκθκεφω - υποκικευςθ 

 
 
 



Το ευ προφέρεται 

εφ όταν 

ακολουθεί άηχο 

ςφμφωνο (θ, κ, ξ, 

π, ς, τα, φ, χ) 

 
ευ+τ 

 
ευτελισ 
ευτυχία, ευτυχιςμζνοσ, ευτυχϊσ 
λεφτεροσ 
Δευτζρα 
πραματευτισ 
τελευταίοσ 
ψεφτθσ, ψευτίηω, ψεφτικοσ, ψευτοδουλειά, 
ψευτοπερνϊ, ψευτοηϊ 
 Το ευ προφζρεται εφ ςε όλα τα παράγωγα από ριματα 

ςε -εφω 
π.χ. 

δεςμεφω –δεςμευτικόσ 
ανιχνεφω – ανιχνευτικόσ 
βουλεφομαι – βουλευτισ 

ςαλεφω – αςάλευτοσ 
παιδεφω – απαίδευτοσ 

ηθλεφω - ηθλευτόσ 
 

ευ+φ 
 

εφφλεκτοσ 
ευφυισ, ευφυΐα 

ευ+χ 
 

ευχαριςτϊ 
ευχζλαιο 
ευχζρεια 
ευχι, εφχομαι, προςεφχομαι, προςευχι 
εφχρθςτοσ 
λευχαιμία 

 
 


